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 SLOVO STAROSTY
 Vážení čtenáři, 
píše se rok 2020 a já bych rád využil prv-
ní řádky nového zpravodaje ke krátkému 
zhodnocení mého působení na pozici sta-
rosty a fungování zastupitelstva.
Začátek určitě nebyl jednoduchý, ale 
v současné době se již na své pozici cítím 
dobře. Přes počáteční neshody věřím, že 
nyní již zastupitelstvo funguje tak, jak má. 
Všichni jsme na sebe vzali odpovědnost 
za naši obec a snažíme se dělat maximum. 
Někdo je silný v kultuře, jiný raději po-
může s organizací sportovní akce, případ-
ně si věří ve věcech technického rázu. Pro 
mě je důležité vědět, že se mám na koho 
obrátit pro radu nebo když chci s někým 
probrat moje záměry.
Každému jednání zastupitelstva předchází 
příprava podkladů k jednotlivým bodům 

k projednání. Témata k projednání při-
pravuji já jako uvolněný starosta, který 
se tomu věnuje naplno. Zastupitelé nemo-
hou do všeho proniknout tak do hloubky, 
každý má své zaměstnání a jiné povin-
nosti. Nic jim netajím, veškeré záměry 
se snažím vysvětlit tak podrobně, jak je 
potřeba. Je na mě, abych vymýšlel nové 
projekty a inovace. To je to, co mě na tom 
baví. Nápadů je dostatek, ale je třeba vy-
brat ty nejdůležitější, které budou mít pro 
nás všechny reálný přínos, bude na ně do-
statek fi nancí a časově je zvládnu připra-
vit a zrealizovat.
Nechci zde rozebírat, co jsme všechno 
v minulém roce v obci udělali a pět se-
bechválu. Posuďte sami, jak jste s námi 
spokojeni, přijďte v únoru na veřejné 
zastupitelstvo a sdělte nám to. Při tomto 

veřejném jednání vám představíme to nej-
důležitější, co nás v roce 2020 čeká. Bu-
deme také schvalovat rozpočet obce.
Za ten rok a kousek jsem měl možnost 
mluvit s mnohými z vás na různá témata 
týkající se obce. Snažím se vám naslou-
chat jak jen to jde, i když samozřejmě 
nemůžu souhlasit se vším, co mi řeknete. 
Velmi si vážím toho, že jsem ještě s ni-
kým neměl žádný vážný konfl ikt. Vašim 
požadavkům či podnětům většinou vy-
hovím, když je to rozumné a nepoškodí 
to někoho dalšího. V případě řešení kon-
krétních záležitostí vás rád navštívím 
i u vás doma, jak jste se již někteří z vás 
mohli přesvědčit.
Jsme tu pro vás!

Samé úspěchy přeje v roce 2020 
starosta obce Jakub Šimerda

Zápis č. 9/2019 o průběhu zasedání obecního zastupitelstva konaného dne: 23. 10. 2019 na obecním úřadě v 17 hodin.

 USNESENÍ ZASTUPITELSTVA

Přítomni: 8 členů zastupitelstva 
Omluveni: M. Máslo – osobní důvody
Neomluveni:   
Ověřovatelé zápisu: P. Prause, J. Baše
Zapisovatelka: Zdeňka Andržová
Hosté: 
Bod č. 1: Zahájení

 – Zasedání zastupitelstva obce Bolehošť bylo 
zahájeno v 17.00 hodin starostou obce Ja-
kubem Šimerdou. Zapisovatelkou byla jme-
nována Z. Andržová a ověřovateli zápisu 
byli jmenováni P. Prause a J. Baše. 

 – Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 1/9/2019

 – Zastupitelstvo obce schvaluje zapisovatelku 
Z. Andržovou, ověřovatele zápisu P. Prau-
seho a J. Bašeho.

Bod č. 2: Schválení programu
 – Předsedající seznámil přítomné s návrhem 

programu v souladu s pozvánkou předanou 
členům zastupitelstva a v souladu s infor-
mací zveřejněnou na úřední desce. Před-
sedající dal hlasovat o návrhu programu 
včetně jeho doplnění a změn (bod č. 8, 9).

 – Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 2/9/2019

 – Zastupitelstvo obce schvaluje navržený pro-
gram zasedání.

Bod č. 3: Kontrola usnesení ze zápisu 
č. 8/2019

 – Veškerá usnesení jsou v pořádku.
Bod č. 4: Výběr z nabídek na administraci 
dotace MMR – projekt víceúčelové hřiště
Nabídku na administraci zaslaly 2 fi rmy.

 – 1. Profesionálové a.s. Hradec Králové
– cena administrace 5.000 Kč bez DPH 
+ 45.000 Kč z přiznané dotace 
Celkem 50.000 Kč bez DPH

 – 2. CEP a.s. Hradec Králové – cena adminis-
trace 25.000 Kč bez DPH 

 – Celkem 25.000 Kč bez DPH
 – Hlasování:

Profesionálové:
 – pro 2 ( Šimerda I., Prause) 
 – proti 6 (Baše, Šimerda J., Netík, Černý, Je-

línková, Kučerová)
CEP:

 – pro 6 (Baše, Šimerda J., Netík, Černý, Jelín-
ková, Kučerová)

 – proti 2 (Šimerda I., Prause)
Usnesení č. 3/9/2019

 – Zastupitelstvo obce na administraci dotace 
MMR – projekt víceúčelové hřiště, vybralo 
fi rmu CEP a.s., Hradec Králové s cenovou 
nabídkou 25.000 Kč bez DPH. Zároveň po-
věřují starostu obce k podpisu smlouvy.

Bod č. 5: Výběr z nabídek na administraci 
dotace KHK – výstavba chodníku 2. etapa, 
2. část, úsek 1B 
Nabídku na administraci zaslaly 2 fi rmy.

 – 1. Profesionálové a.s. Hradec Králové 
– cena administrace 2.500 Kč bez DPH 
+ 35.000 Kč z přiznané dotace
Celkem 37.500 Kč bez DPH

 – 2. CEP a.s. Hradec Králové – cena admini-
strace 15.000 Kč bez DPH 
Celkem 15.000 Kč bez DPH

 – Hlasování:
Profesionálové  

 – pro 0 : proti 8
CEP

 – pro 8 : proti 0
Usnesení č. 4/9/2019

 – Zastupitelstvo obce na administraci do-
tace KHK – projekt výstavba chodníku 
2. etapa, 2 část, úsek 1B, vybralo fi rmu CEP 
a.s., Hradec Králové s cenovou nabídkou 
15.000 Kč bez DPH. Zároveň pověřují sta-
rostu obce k podpisu.

Bod č. 6: Výběr z nabídek na administraci 

dotace MAS nad Orlicí – doplnění mobili-
áře školní zahrady a vybavení ZŠ a MŠ Bo-
lehošť 
Nabídku na administraci zaslaly 2 fi rmy.

 – 1. Profesionálové a.s. Hradec Králové – 
cena administrace 5.000 Kč bez DPH 
+ 35.000 Kč z přiznané dotace
Celkem 40.000 Kč bez DPH

 – 2. CEP a.s. Hradec Králové – cena admini-
strace 12.000 Kč bez DPH 
Celkem 12.000 Kč bez DPH

 – Nebyla vybrána žádná nabídka. Žádost 
bude zpracována starostou obce ve spolu-
práci s MAS nad Orlicí.

Bod č. 7: Administrace dotace MMR 
– Inženýrské sítě 15 RD Kouty 

 – Administrace a zadávací řízení byly schvá-
leny 15. 5. 2018 fi rmě Profesionálové. 
Cenová nabídka byla 5.000 Kč bez DPH 
+ 2,5% ze získané dotace, což by činilo cca 
250.000 Kč bez DPH celkem. Z důvodu 
nové výhodnější nabídky zastupitelé revo-
kují usnesení č. 5/5/2018 a 6/5/2018. 

 – Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 5/9/2019

 – Zastupitelstvo obce revokuje usnesení 
č.5/5/2018 a 6/5/2018.

 – Nabídku na administraci podala fi rma CEP 
a.s. Hradec Králové v ceně 25.000 Kč bez 
DPH.

 – Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 6/9/2019

 – Zastupitelstvo obce na administraci dotace 
MMR – inženýrské sítě 15 RD Kouty, vybra-
lo fi rmu CEP a.s., Hradec Králové s ceno-
vou nabídkou 25.000 Kč bez DPH. Zároveň 
pověřují starostu obce k podpisu.

Bod č. 8: Žádost o schválení vyřazení ma-
jetku školy 

 – Paní ředitelka předložila zastupitelům 
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ke schválení žádost o vyřazení židlí z ma-
jetku obce, který je ve výpůjčce v ZŠ.

 – Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 7/9/2019

 – Zastupitelstvo obce schvaluje vyřazení majet-
ku obce (3ks židlí), který je ve výpůjčce v ZŠ. 

Bod č. 9: Schválení kompetencí starosty při 
schvalování rozpočtových opatření 

 – Zastupitelé pověřují starostu ke schvalová-
ní rozpočtových opatření:
 – u příjmů neomezeně
 – u výdajů do 200.000 Kč

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 8/9/2019 

 – Zastupitelstvo obce stanovuje v souladu s § 
102 odst. 2 písm. a) zákona č.128/2000 Sb., 
o obcích, ve znění pozdějších předpisů kom-
petenci starosty obce k provádění jednotli-
vých rozpočtových opatření v následujícím 
rozsahu:

 – v příjmech je částka neomezená
 – ve výdajích do výše 200.000 Kč u jednot-
livých závazných ukazatelů. 

 – Rozpočtová opatření v částkách vyšších 
může starosta obce samostatně provádět jen 
v případech:

a) kdy zapojení výdaje vyžaduje nutný výdaj 
na zajištění chodu obce, v případě havárií 
nebo stavu nouze, výdaj k odvrácení mož-
ných škod, dále když včasné provedení 
úhrady je vázáno penalizací a dopady pe-
nalizací mohou výrazně překročit případná 
rizika z neoprávněné úhrady

b) úhrady pokut, penále z rozhodnutí nadříze-
ných orgánů a dohledů a další nutné výda-
je, kdy schválení RO je nezbytné a má jen 
formální charakter, protože výdaj musí být 
realizován (např. vyúčtování spotřeby el. 
energie).

 – Zastupitelstvo si vyhrazuje právo na informaci 

o každém rozpočtovém opatření provedeném 
v kompetenci starosty na svém zasedání zastu-
pitelstva obce (lze podat ústně).

Bod č. 10: Ostatní
 – Schválení dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo 
č. SDOD000198 ze dne 22. 8. 2019 se spo-
lečností AQUA SERVIS a.s. Rychnov nad 
Kněžnou. 

 – Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 9/9/2019 

 – Zastupitelstvo obce schvaluje dodatek 
č. 1 ke smlouvě o dílo č. SDOD000198 
ze dne 22. 8. 2019 se společností AQUA 
SERVIS a.s. Rychnov nad Kněžnou.

Bod č. 11: Diskuze
Bod č. 12: Závěr

 – Starosta poděkoval přítomným za pozor-
nost a zasedání v 18.30 hod. ukončil.

 – Zápis byl vyhotoven dne: 24. 10. 2019

Zápis č. 10/2019 o průběhu zasedání obecního zastupitelstva konaného dne: 16. 12. 2019 na obecním úřadě v 17 hodin.

Přítomni: 9 členů zastupitelstva 
Omluveni: 
Neomluveni:   
Ověřovatelé zápisu: Šimerda I., Netík J.
Zapisovatelka: Zdeňka Andržová
Hosté: 
Bod č. 1: Zahájení

 – Zasedání zastupitelstva obce Bolehošť bylo 
zahájeno v 17.00 hodin starostou obce Ja-
kubem Šimerdou. Zapisovatelkou byla jme-
nována Z. Andržová a ověřovateli zápisu 
byli jmenováni I. Šimerda a J. Netík.

 – Hlasování: pro 9 : proti 0
Usnesení č. 1/10/2019

 – Zastupitelstvo obce schvaluje zapisovatelku 
Z. Andržovou, ověřovatele zápisu I. Šimer-
du a J. Netíka.

Bod č. 2: Schválení programu
 – Předsedající seznámil přítomné s návrhem 

programu v souladu s pozvánkou předanou 
členům zastupitelstva a v souladu s infor-
mací zveřejněnou na úřední desce. Před-
sedající dal hlasovat o návrhu programu 
včetně jeho doplnění a změn (bod č. 13, 20, 
21, 22).

Hlasování: pro 9 : proti 0
Usnesení č. 2/10/2019

 – Zastupitelstvo obce schvaluje navržený pro-
gram zasedání.

Bod č. 3: Kontrola usnesení ze zápisu č. 9/2019
 – Veškerá usnesení jsou v pořádku.

Bod č. 4: Návrh rozpočtu PO ZŠ a MŠ Bole-
hošť pro rok 2020 

 – Zastupitelům byl předložen rozpočet PO ZŠ 
a MŠ Bolehošť na rok 2020. Rozpočet byl 
zveřejněn na úřední desce.

Hlasování: pro 9 : proti 0
 Usnesení č. 3/10/2019

 – Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočet 
PO ZŠ a MŠ Bolehošť na rok 2020 dle zve-
řejněného návrhu. 

Bod č. 5: Návrh střednědobého výhledu 
rozpočtu PO ZŠ a MŠ Bolehošť pro rok 
2021 – 2022 

 – Zastupitelům byl předložen střednědobý 
výhled rozpočtu PO ZŠ a MŠ Bolehošť 
na roky 2021 – 2022. Výhled byl zveřejněn 
na úřední desce.

Hlasování: pro 9 : proti 0
Usnesení č. 4/10/2019
Zastupitelstvo obce schvaluje střednědobý vý-

hled rozpočtu PO ZŠ a MŠ Bolehošť na rok 
2021 – 2022 dle zveřejněného návrhu. 

Bod č. 6: Schválení snížení neinvestičního 
příspěvku PO ZŠ a MŠ Bolehošť pro rok 
2019

 – Neinvestiční příspěvek PO ZŠ a MŠ Bo-
lehošť pro rok 2019 byl schválen ve výši 
704.900 Kč. Paní ředitelka předložila za-
stupitelům čerpání tohoto příspěvku. Pro 
rok 2019 ZŠ a MŠ vyčerpali 520.000 Kč + 
4.900 Kč (komunální odpad). Zastupitelům 
byl předložen návrh na snížení neinvestič-
ního příspěvku PO ZŠ a MŠ Bolehošť.

Výše příspěvku: 704.900 Kč
Čerpáno PO: 524.900 Kč
Vratka PO:180.000 Kč z toho 80.000 Kč zašle 

ZŠ na účet obce a 100.000 Kč nezaslaný 
příspěvek z 12/19 na účet obce.

Hlasování: pro 9 : proti 0
Usnesení č. 5/10/2019

 – Zastupitelstvo obce schvaluje snížení nein-
vestičního příspěvku PO ZŠ a MŠ Bolehošť 
o 180.000 Kč. 

Bod č. 7: Žádosti o dotace z rozpočtu obce 
na rok 2020

 – Přítomným byly předloženy žádosti o dota-
ci z rozpočtu obce na rok 2020:

a) žádost o příspěvek na činnost Domova pro 
seniory Jitřenka

Hlasování : pro 0 : proti 9
Usnesení č. 6/10/2019

 – Zastupitelstvo obce neschvaluje příspěvek 
pro Domov pro seniory Jitřenka.

b) žádost o dotaci na spolkovou činnost SK So-
kol Lipiny ve výši 25.000 Kč.

Hlasování: pro 9 : proti 0
Usnesení č. 7/10/2019

 – Zastupitelstvo obce schvaluje pro SK So-
kol Lipiny individuální dotaci na rok 2020 
ve výši 25.000 Kč, která bude zařazena 
do rozpočtu obce na rok 2020.

Bod č. 8: Rozpočtové provizorium na rok 
2020 

 – Zastupitelé byli seznámeni se změnami pra-
videl rozpočtového provizoria na rok 2020.

Pro: 9 : proti 0
Usnesení č. 8/12/2019

 – Zastupitelé obce schvalují rozpočtové pro-
vizorium na rok 2020 ve znění „Pravidel 
pro hospodaření s fi nančními prostředky 
obce Bolehošť v období rozpočtového pro-
vizoria“, tvořící nedílnou přílohu tohoto 
usnesení.

Bod č. 9: Priority rozpočtu obce pro rok 
2020 

 – Pan starosta navrhl uskutečnit v lednu 
schůzku fi nančního výboru, kde budou pro-
jednány priority rozpočtu obce na rok 2020. 
Zastupitelé berou informaci na vědomí.

Bod č. 10: Příprava střednědobého výhledu 
obce na rok 2021- 2023 

 – Pan starosta připraví do příštího zasedání 
návrh na střednědobý výhled obce pro rok 
2021 – 2023.  

Bod č. 11: Inventury 2019
 – Seznámení přítomných s plánem inventur 

za rok 2019.
Bod č. 12: Schválení směrnic č. 1/2019, 
č. 2/2019, č. 3/2019 

 – Zastupitelům byly předloženy ke schválení 
nové směrnice obce. 

 – Směrnice č. 1/2019 Účetní směrnice – oběh 
účetních dokladů

 – Směrnice č. 2/2019 Vnitřní platový předpis
 – Směrnice č. 3/2019 Finanční kontrola
 – Hlasování: pro 9 : proti 0

Usnesení č. 9/10/2019 
 – Zastupitelstvo obce schvaluje Směrnici 
č. 1/2019 Účetní směrnice – oběh účetních 
dokladů. 

Usnesení č. 10/10/2019 
 – Zastupitelstvo obce schvaluje Směrnici 
č. 2/2019 Vnitřní platový předpis.

Usnesení č. 11/10/2019 
 – Zastupitelstvo obce schvaluje Směrnici 
č. 3/2019 Finanční kontrola.

Bod č. 13: Schválení ceny vody pro rok 2020 
a plán investic pro rok 2020 

 – Zastupitelé projednali potřeby investic 
v oblasti vodovodu, vodojemu a s tím spo-
jené navýšení ceny vodného pro rok 2020. 
S ohledem na potřeby investování v tom-
to oboru rozhodli o úpravě ceny vodného 
na 39,13 Kč/m3 bez DPH.

 – Hlasování: pro 9 : proti 0
Usnesení č. 12/10/2019 

 – Zastupitelstvo obce schvaluje navýšení ceny 
vodného pro rok 2020 na 39,13 Kč/m3 bez 
DPH.

Bod č. 14: Žádost o směnu pozemků 
– p. Špaček 

 – Zastupitelům byla předložena žádost pana 
Špačka o směnu pozemků. Zastupitelé vzali 
na vědomí tuto informaci a pověřují sta-
rostu obce k zahájení jednání o směně. 

Bod č. 15: Návrh na směnu pozemků 
– p. Hroch 

 – Pan starosta předložil zastupitelům návrh 
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na směnu pozemků. Jedná se o směnu po-
zemků, které by sloužily k zadržování vody 
v krajině. Zastupitelé vzali na vědomí tuto 
informaci a pověřují starostu obce k zaháje-
ní jednání o směně s panem Hrochem.

Bod č. 16: Výběr nájemce nebytových pro-
stor v 1. NP obecního hostince 

 – Záměr o pronájmu 1. NP obecního hostince 
byl zveřejněn a lhůta pro podání nabídek 
byla do pondělí 16. 12. 2019. Nabídky po-
dali 2 zájemci:
 – Pavel Šnajdr
 – Plane Verti – Kamil Uhlíř

 – Hlasování: pro 9 : proti 0 
Usnesení č. 13/10/2019

 – Zastupitelé schválili pronájem nebytových 
prostor 1. NP obecního hostince (3 místnos-
ti) panu Pavlu Šnajdrovi a pověřují starostu 
k uzavření a podpisu nájemní smlouvy. 
Cena nájmu činí 3.000 Kč/měsíc. Podmín-
kou uzavření smlouvy a výše nájmu je pro-
vozování hostinské činnosti.

Usnesení č. 14/10/2019
 – Zastupitelé schválili pronájem nebytových 

prostor 1. NP obecního hostince (1 míst-
nost) fi rmě Plane Verti, zastoupenou pa-
nem Uhlířem a pověřují starostu k uzavření 
a podpisu nájemní smlouvy. Cena nájmu 
3.000 Kč.

Bod č. 17: Pořízení sportovního vybavení 
a technické úpravy sálu obecního hostince

 – Pan starosta předložil zastupitelům návrh 
na pořízení nového sportovního vybavení 
– zábrany na fl orbal. Zastupitelé souhlasí 
s pořízením sportovního vybavení a pově-
řují starostu k poptání cenové nabídky. 

Bod č. 18: Schválení podání žádosti o dotaci 
z MMR – Multifunkční hřiště

 – Starosta obce předložil zastupitelům 
ke schválení podání žádosti o dotaci 
z MMR na výstavbu multifunkčního hřiště 
z programu obnovy a rozvoje venkova.

 – Hlasování: pro 9 : proti 0 
Usnesení č. 15/10/2019

 – Zastupitelé schválili podání žádosti o dota-
ci z MMR na výstavbu multifunkčního hřiště 
z programu obnovy a rozvoje venkova. 

Bod č. 19: Schválení podání žádosti o dotaci 
z KHK – Výstavba chodníků 2. část, 2. eta-
pa, úsek 1B

 – Starosta obce předložil zastupitelům 
ke schválení podání žádosti o dotaci z KHK 

z programu obnovy venkova 2020 na vý-
stavbu chodníků 2. část, 2. etapa, úsek 1B.

 – Hlasování: pro 9 : proti 0 
Usnesení č. 16/10/2019
 – Zastupitelé schválili podání žádosti o dotaci 

z KHK z programu obnovy venkova 2020 na vý-
stavbu chodníků 2. část, 2. etapa, úsek 1B. 

Bod č. 20: Zadání veřejné zakázky „Chodní-
ky – 2. část, 2. etapa“ a stanovení komise pro 
výběrové řízení

 – Zastupitelé projednali návrh na zastupo-
vání fi rmou IRBOS při zadání veřejné za-
kázky „Chodníky – 2. část, 2. etapa“ a dále 
na technický dozor a koordinátora BOZP.

 – Hlasování: pro 9 : proti 0 
Usnesení č. 17/10/2019

 – Zastupitelstvo obce pověřuje starostu 
a spol. IRBOS k zadání výběrového řízení 
na projekt „Chodníky – 2. část, 2. etapa“ 
na základě nabídky schválené 11. 4. 2019 
usnesením 8/4/2019. 

Usnesení č. 18/10/2019 
 – Zastupitelé dále pověřují komisi pro výběr 

dodavatele.
 – Komise: Jakub Šimerda, Petr Prause, Mi-

roslav Máslo, Roman Černý, zástupce IR-
BOSu

 – Náhradníci: Ivo Šimerda, Jiří Netík, Alena 
Jelínková, Hana Kučerová, zástupce IRBOSu

Bod č. 21: Zadání veřejné zakázky „Výstav-
ba technické infrastruktury pro 15 RD Kou-
ty“ a stanovení komise pro výběrové řízení, 
prodloužení lhůty na zálohy

 – Nabídku na zadání veřejné zakázky „Vý-
stavba technické infrastruktury pro 15RD 
Kouty“ a dále na technický dozor a koordi-
nátora BOZP podaly 3 fi rmy:

 – IRBOS s.r.o. Čestice
 – CEP a.s. Hradec Králové
 – DABONA s.r.o. Rychnov nad Kněžnou
 – Zastupitelé vybrali nabídku fi rmy IRBOS 

s.r.o. Čestice.
 – Hlasování: pro 9 : proti 0 : 

Usnesení č. 19/10/2019
 – Zastupitelstvo obce schvaluje předloženou 

nabídku od spol. IRBOS Čestice na zadání 
veřejné zakázky, TDS, BOZP a zastupová-
ní při zadávání veřejné zakázky „Výstavba 
technické infrastruktury pro 15RD Kouty“.

Usnesení č. 20/10/2019
 – Zastupitelstvo obce pověřuje starostu 

a spol. IRBOS k zadání výběrového řízení 

na projekt „Výstavba technické infrastruk-
tury pro 15RD Kouty“.

Usnesení č. 21/10/2019 
 – Zastupitelé dále pověřují komisi pro výběr 

dodavatele.
 – Komise: Jakub Šimerda, Petr Prause, Mi-

roslav Máslo, Roman Černý, zástupce IR-
BOSu

 – Náhradníci: Ivo Šimerda, Jiří Netík, Alena 
Jelínková, Hana Kučerová, zástupce IRBOSu

 – Zastupitelé z důvodu termínu schvále-
ní dotace na zasíťování parcel souhlasili 
s prodloužením lhůty pro zaplacení zálohy 
na parcely v Koutech.

 – Hlasování: pro 9 : proti 0 : 
Usnesení č. 22/10/2019

 – Zastupitelstvo obce schvaluje prodloužení 
lhůty na zaplacení zálohy za parcely v Kou-
tech do 31. 5. 2020.

Bod č. 22: Ostatní
a) pořízení motorové pily pro technické pra-

covníky – starosta zjistí cenu a možnost 
servisu

b) zpráva z kontroly fi nančního a kontrolního 
výboru za 1. pol. 2019 

c) průběh rekonstrukce nebytových prostor 
v 1. NP obecního hostince – probíhá dokon-
čení úprav

d) odbahnění příkopu v Lipinách – provedeno 
fi rmou p. Hojného

e) odepsání pohledávky – Tapea s.r.o. + vyřa-
zení nedobytné pohledávky odpady Hainz 
ve výši 7.150 Kč

 – Hlasování: pro 9 : proti 0
Usnesení č. 23/10/2019 

 – Zastupitelé z důvodu nevymožitelnosti 
a vzhledem k tomu, že náklady na vymáhání 
jsou vyšší než příjem z pohledávky, zastu-
pitelstvo schvaluje odepsání pohledávky 
f. Tapea s.r.o. ve výši 6.408 Kč a vyřazení 
pohledávky za odpady ve výši 7.150 Kč.

f) zastupitelům byla předložena na vědomí roz-
počtová opatření č. 13, 14, 15 již schválené 
starostou obce

g) společenský kalendář akcí – upřesnění ter-
mínů

h) příprava na společenský ples obcí 
Bod č. 23: Diskuze
Bod č. 24: Závěr

 – Starosta poděkoval přítomným za pozor-
nost a zasedání v 19.30 hod. ukončil.

 – Zápis byl vyhotoven dne: 17. 12. 2019

Zápis č. 1/2020 o průběhu zasedání obecního zastupitelstva konaného dne: 15. 1. 2020 na obecním úřadě v 17 hodin.

Přítomni: 9 členů zastupitelstva 
Omluveni: 
Neomluveni: 
Ověřovatelé zápisu: R. Černý, A. Jelínková
Zapisovatelka: Zdeňka Andržová
Hosté: 
Bod č. 1: Zahájení

 – Zasedání zastupitelstva obce Bolehošť bylo 
zahájeno v 17.00 hodin starostou obce Ja-
kubem Šimerdou. Zapisovatelkou byla jme-
nována Z. Andržová a ověřovateli zápisu 
byli jmenováni R. Černý a A. Jelínková.

 – Hlasování: pro 9 : proti 0
Usnesení č. 1/1/2020

 – Zastupitelstvo obce schvaluje zapisovatelku 
Z. Andržovou, ověřovatele zápisu R. Černé-
ho a A. Jelínkovou.

Bod č. 2: Schválení programu
 – Předsedající seznámil přítomné s návrhem 

programu v souladu s pozvánkou předanou 
členům zastupitelstva a v souladu s infor-

mací zveřejněnou na úřední desce. Před-
sedající dal hlasovat o návrhu programu 
včetně jeho doplnění a změn (bod č. 8, 12).

 – Hlasování: pro 9 : proti 0
Usnesení č. 2/1/2020

 – Zastupitelstvo obce schvaluje navržený 
program zasedání.

Bod č. 3: Kontrola usnesení ze zápisu 
č. 10/2019

 – Veškerá usnesení jsou v pořádku.
Bod č. 4: Návrh rozpočtu obce pro rok 2020 

 – Zastupitelé byli seznámeni s návrhem roz-
počtu obce na rok 2020. Návrh rozpočtu 
bude zveřejněn na úřední desce.

Bod č. 5: Návrh střednědobého výhledu roz-
počtu obce pro rok 2021 – 2023 

 – Zastupitelé byli seznámeni s návrhem střed-
nědobého výhledu rozpočtu obce pro rok 
2021- 2023. Návrh bude zveřejněn na úřed-
ní desce.

Bod č. 6: Schválení opětovného vložení slu-

žebnosti pro bezplatné využívání hřiště před 
OÚ ve prospěch TJ Sokol Bolehošť

 – Zastupitelům byl předložen návrh na opě-
tovné vložení služebnosti pro bezplatné 
užívání hřiště před OÚ (z důvodu podmí-
nek dotace od MMR, je nutné vymazat věc-
né břemeno užívání ve prospěch Sokolu) 
ve prospěch organizace TJ Sokol Bolehošť 
po skončení období udržitelnosti projek-
tu v souladu s pravidly dotace od MMR 
cca 5 let. 

 – Hlasování: pro 9 : proti 0
Usnesení č. 3/1/2020

 – Zastupitelé obce schvalují opětovné vlože-
ní služebnosti (věcného břemene), zapsa-
ného v katastru nemovitostí pro bezplatné 
užívání pozemku p.č. 1617/17 ve prospěch 
organizace Tělocvičné jednoty Sokol Bole-
hošť, a to po skončení období udržitelnosti 
projektu výstavby multifunkčního hřiště 
v souladu s pravidly dotačního titulu od Mi-
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 Z NAŠÍ OBCE
Údržba a úpravy v obecním hostinci
 Jak mnozí z vás ví, od podzimu máme nového nájemce obecní-
ho hostince. A to, prosím, již třetího za rok a půl! Snad se na nás 
již usměje štěstí a pan Šnajdr s námi nějaký čas vydrží. Obecní 
hostinec byl v posledním výběrovém řízení nabízen i s ubyto-
váním. Zastupitelstvo totiž rozhodlo, že se nebytové prostory 
v 1. np dočkají úprav. Nechali jsme snížit a zateplit stropy, vymě-
nit 5 zbývajících starých oken, pořídili nějaké základní vybavení 
a čtvercovou chodbu rozdělili příčkou. Z šesti zájemců o pro-
nájem hospody se do výběrového řízení nakonec přihlásil jen 
jeden, a tak bylo předem jasné, jak to dopadne. V zimním období 
se koná spousta kulturních akcí, provoz hostince tedy bylo nutné 
zachovat. Pan Šnajdr v hostinci bydlí se svou ženou a dvěma dět-

nisterstva pro místní rozvoj nebo jiného ob-
dobného dotačního titulu. 

Bod č. 7: Schválení návrhu smlouvy se spol. 
ČEZ
– Přítomným byla předložena smlouva 

o smlouvě budoucí o připojení odběrných 
elektrických zařízení se společností ČEZ 
Distribuce, a.s., týkající se připojení 15 sta-
vebních pozemků v Koutech.

– Hlasování : pro 9 : proti 0
Usnesení č. 4/1/2020
– Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu 

o smlouvě budoucí se společností ČEZ 
Distribuce a.s. o připojení odběrných míst 
elektrických zařízení a pověřuje starostu 
k podpisu smluv.

Bod č. 8: Schválení nájemní smlouvy 
– Agrospol Bolehošť a.s. 
– Zastupitelům byla předložena ke schválení 

nájemní smlouva se spol. Agrospol Bole-
hošť a.s.. Jedná se o pozemek k ukládání 
bioodpadu v Koutech.

– Pro: 9 : proti 0
Usnesení č. 5/1/2020
– Zastupitelé obce schvalují nájemní smlouvu 

se společností Agrospol Bolehošť a.s. a po-
věřují starostu k podpisu smlouvy.

Bod č. 9: Návrh na směnu pozemku p. Hroch 
– Pan starosta seznámil přítomné s návrhem 

směny pozemků s p. Hrochem. Na základě 
toho bude vyvěšen záměr č. 1/2020.  

Bod č. 10: Nabídky sportovního vybavení 

a technické úpravy sálu obecního hostince 
– Pan starosta předložil zastupitelům nabídku 

na pořízení nového sportovního vybavení – 
zábrany na fl orbal. Zastupitelé s nabídkou 
souhlasí a výdaj na toto vybavení bude za-
řazen do rozpočtu obce. 

Bod č. 11: Žádost o fi nanční příspěvek 
na provoz pečovatelské služby na rok 2020
– Zastupitelé projednali žádost pečovatelské 

služby paní Luňákové o příspěvek na rok 
2020. Zastupitelé navrhli výši příspěvku 
5.000,- Kč.

– Hlasování: pro 9 : proti 0
Usnesení č. 6/1/2020
– Zastupitelstvo obce schvaluje příspěvek 

ve výši 5.000,- Kč pečovatelské službě paní 
Luňákové, který bude zařazen do rozpočtu 
obce na rok 2020. 

Bod č. 12: Ostatní
a) vývoj ve věci havarijního stavu silničních 

propustků – seznámení se stavem věci
b) zatopené sklepy v ulici u pošty – bude pro-

vedeno částečné pročištění odtoku z Velké-
ho Nadýmače

c) pokračování projektu 15 RD Kouty 
d) příprava investic do vodovodní sousta-

vy v roce 2020 – výměna části vodovodu, 
oprava vodojemu

e) příprava žádosti o dotaci na vybavení MŠ 
a ZŠ Bolehošť – MAS nad Orlicí (venkovní 
učebna, mechanická škrabka, herní prvky)

f) uvolnění obecního pozemku – Bajerovi 

(bude zaslána výzva k uvolnění obecního 
pozemku)

g) rozšíření sběrných míst na tříděný odpad – 
nádoba na sběr použitých potravinářských 
tuků a oleje, návrhy na nová sběrná místa 
Habeš + Lhota

h) mobilní aplikace – hlášení rozhlasu
i) Společenský ples – seznámení s přípravou
j) turnaj ve stolním tenise – termín 14. 3. 2020
k) X. Gulášové slavnosti – seznámení s přípra-

vami 
l) obecní zabijačkové hody – seznámení s ná-

vrhem pořádání akce
m) zastupitelům bylo předloženo na vědomí 

rozpočtové opatření č. 16 již schválené sta-
rostou obce

n) pověření k zastupování obce na VH spo-
lečnosti AQUA SERVIS, a.s. Rychnov nad 
Kněžnou byl navržen starosta obce Jakub 
Šimerda

– Hlasování: pro 9 : proti 0
Usnesení č. 7/1/2020
– Zastupitelé obce pověřují starostu Jakuba 

Šimerdu k zastupování obce na valné hro-
madě AQUA SERVIS, a.s. Rychnov nad 
Kněžnou. 

Bod č. 13: Diskuze
Bod č. 14: Závěr
– Starosta poděkoval přítomným za pozor-

nost a zasedání ve 20 hod. ukončil.
– Zápis byl vyhotoven dne: 16. 1. 2020

mi, které také navštěvují místní školu.
Kromě toho jsme ještě před příchodem nového nájemce nechali 
vymalovat výčep. To zajistil pan Boukal. Poté jsme se zastupiteli 
vrhli na důkladné umytí dřevem vykládaného stropu, což bylo 
sice pracné, ale užili jsme si u toho i spoustu zábavy. 
Pro rok 2020 zbývá nechat vyměnit děravé okapy hlavní budo-
vy, které se z časových důvodů dodavatele nestihli vyměnit ještě 
v roce 2019. Kromě toho se chystáme pořídit ještě nějaké spor-
tovní vybavení na společenský sál. Žádné jiné velké investice, 
mimo řešení případných havarijních situací, pro letošek v obec-
ním hostinci neplánujeme. 

Jakub Šimerda

Odpadové hospodářství obce v roce 2020
 Vážení spoluobčané, 
v roce 2019 byl poprvé otestován 14denní svoz směsného odpadu 
v letním období. Tato změna se pozitivně projevila na statisti-
kách, které můžete vidět v přiložené tabulce. Odpadu jsme vy-
třídili více, toho směsného jsme do popelnic vhodili méně. Stát 
na nás chystá změnu odpadové legislativy, kdy cena za 1 t směs-
ného odpadu uloženého na skládku bude přímo záviset na celko-
vém procentu vytříděného odpadu v naší obci. Je tedy žádoucí, 
aby tento pozitivní trend pokračoval. Jak to ve fi nále bude, se 
dozvíme po defi nitivním schválení nového zákona během tohoto 
roku. Jak jsme již uváděli, poplatek na občana za odpady zůstává 
v tomto roce stejný – 650 Kč/os.
Novinky a změny pro rok 2020

1. Na sběrném místě u místní školy a v brzké době také v Li-
pinách, je připravena nádoba na použité jedlé tuky a oleje. 
Ty je nutné odkládat v uzavíratelných plastových nádobách, nej-
lépe v PET lahvích. V žádném případě není možné použitý tuk 
jen tak vylít do popelnice. Nádoba není určena ani k odkládání 
motorových olejů a jiných průmyslových tekutin. Ty bude nadále 
možné odevzdat při pravidelných svozech jako doposud.
2. Svoz běžného komunálního odpadu bude i v letošním roce 
probíhat během letního období v intervalu 1 x za 14 dní. Změna 
je v tom, že se toto období prodlouží o jeden měsíc, až do konce 
listopadu. Konkrétně:
1. duben – 30. listopad: 1 x za 14 dní
1. prosinec – 31. březen: 1 x týdně
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Rok Papír (kg) Plast (kg) Sklo (kg) Kovy (kg) Nápojový 
karton (kg) Bioodpad (kg) Směsný odpad 

vč. objemného(kg)
2015 1,640 6,260 3,780 0,410 0,080 10,130 154,340

2016 2,010 5,562 3,460 0,760 0,088 31,230 138,420

2017 4,550 6,966 3,380 0,680 0,104 41,230 138,170

2018 5,170 10,444 4,040 0,780 0,116 27,970 134,367

2019 6,700 12,270 5,130 0,880 0,121 39,040 128,558

3. Jak bylo avizováno, v období od 1. dubna do 30. listopadu 
bude svážen BIO odpad přímo od vašich nemovitostí. A to v pří-
padě, že si od obce zakoupíte odvětrávanou 240 l nádobu za zvý-
hodněnou cenu 300 Kč/ks. Můžete si jich koupit i více. Prodej 
plánujeme na březen přímo na obecním úřadě, kde budeme ná-
doby také skladovat. Interval svozu bude 1x za 14 dní. Jeden 
týden se bude svážet BIO odpad a druhý týden běžný komunální 
odpad. 
4. Stávající velkoobjemové kontejnery na BIO odpad budou 
k dispozici pouze v měsíci říjnu a listopadu, kdy je třeba se vy-
pořádat s velkým množstvím padajícího listí a ovoce. Jeden kon-
tejner však bude přistaven celoročně, a to u Agrospolu, v místě, 
kde se ukládají větve. Pro případy, že někdo jednorázově vypro-
dukuje velké množství biologicky rozložitelného odpadu.
V případě, že vám některé informace nebudou jasné, kontaktujte 
obecní úřad. Rádi vaše otázky zodpovíme.
V roce 2019 jsme rozšířili kapacity stávajících sběrných míst. 
Pro představu nádob na papír, plast, sklo a kovy máme v obci již 
62. Máme vysledováno, že je jejich kapacita po většinu roku do-
statečná. O dalším zvyšování počtu nádob na stávajících místech 
neuvažujeme. Spíše zvažujeme vytvořit další 2 – 3 sběrná mís-
ta, aby byla vzdálenost od nemovitostí pro občany co nejkratší. 
(Na konci Lhoty v rámci vybudování nového chodníku, Habeš 
u novostaveb, Solnická ulice na výjezdu z obce).
Děkujeme, že třídíte.

Jakub Šimerda

ZELENÁ SOBOTA

4. dubna 2020
sraz  v  9 :00 hod in  u  obecn ího  úřadu

Obec zve občany, kteří se chtějí zapojit 
do jarního úklidu přírody a prostředí kolem nás, a chtějí podpořit celorepublikovou akci.

Akce je vhodná nejen pro rodiče s dětmi a místní spolkové organizace. 
Na místě budou všem předány pytle na odpadky a další pokyny. 

K dispozici bude i malé občerstvení. 

Akci podporují: 
Nadační fond VEOLIA, Komerční banka, Ministerstvo životního prostředí, SAINT-GOBAIN, LESY ČR, 

ŠKODA AUTO, Kaiser servis a další. 
www.uklidmecesko.cz 
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Sběr objemného odpadu

4. dubna 2020
v době od 9:00 do 10:00 hodin u obecního úřadu

Uložit zde MŮŽETE předměty, které náleží do běžného směsného komunálního odpadu, ale vzhledem 
ke své velikosti se nevejdou do běžných popelnic. Například polystyren, matrace, podlahoviny (např. linoleum, 
koberec), sanitární technika (např. umyvadlo, toaletní mísa, sprchový box, akrylátová vana), výrobky se sklem 
(např. zrcadlo, drátosklo, autosklo či jiné upravené rozměrné sklo), zahradní hadice, nábytek, rozměrné plas-
tové díly apod.

Ukládat zde NELZE předměty a materiál určený do tříděného sběru (plast, sklo, papír, kov), dále nebez-
pečný odpad (např. azbestové a umakartové desky), chemický odpad (např. znečištěné obaly od olejů, barev 
a jiných chemických látek), elektro spotřebiče, biologický odpad, jakékoliv tekutiny, stavební suť, zeminu, 
pneumatiku, textil a jiné.

Předměty, které jsou příliš těžké nebo rozměrné pro umístění do kontejneru, musí být demontovány 
nebo děleny na menší díly, jinak mohou být vráceny.

Ostatní druhy odpadu, které nepatří do směsného komunálního odpadu, velmi objemný odpad, stavební od-
pad, nevhodná zemina nebo nepřiměřené množství uvedených odpadů, můžete odkládat přímo na sběrném 
dvoře 200 m za Albrechticemi n. O. ve směru na Borohrádek odbočte vpravo, dále asi 500 m k přijímací 
kanceláři, tel. 494 372 182).

Odkládané díly předávejte pouze osobně!
Tento sběr není určen pro odpad vzniklý z podnikání.

Investice do vodárenské infrastuktury a důvody 
pro zvýšení ceny vody
 Na posledním zastupitelstvu roku 2019 jsme odhlasovali zvý-
šení ceny vodného ze 40,60 s DPH na 45 Kč s DPH. Určitě to ne-
bude populární krok, ale uvědomme si, že k poslednímu zvýšení 
ceny vody v naší obci došlo v roce 2013, tzn. před 7 lety. Toto 
zvýšení ceny bude mít reálný fi nanční dopad na 1 osobu, při spo-
třebě 33 m3 ročně, ve výši 145 Kč za rok. Pro čtyřčlennou rodinu 
to znamená zvýšení nákladů o 580 Kč ročně.
K tomuto kroku jsme se odhodlali ze dvou hlavních důvodů. Jed-
nak nám reálně hrozilo, že nám společnost AQUA SERVIS sníží 
nájemné, ze kterého fi nancujeme investiční akce týkající se vo-
dovodní sítě, a to z důvodu neustále rostoucích nákladů na mzdy 
a energie. Co je důležitější, obec plánuje poměrně významné in-

vestice do výměny zbývajících úseků starého vodovodu, na kte-
rých se udály jenom za leden 2020 dvě poruchy. V letošním roce 
je třeba provést vnitřní nátěry a údržbu vodojemu a další menší 
doplňkové investice. Mimo to nás čeká velká výzva, a tou je pří-
prava a vybudování nového vrtu na pitnou vodu, který nahra-
dí ten stávající, přes 50 let starý, téměř do poloviny zanešený 
sedimentem. To, že jsme se dohodli na zvýšení ceny vodného, 
přinese rozpočtu obce ročně o více jak 100 000 Kč. Celkové roč-
ní nájemné, které obec dostane je 464 000 Kč.
Níže uvádím tabulku s plánem investic v roce 2020, které je nut-
né letos provést:

1. Výměna vodovodu v úseku budoucího nového chodníku v Bol. Lhotě (223m) 839 104 Kč s DPH

2. Výměna šoupat u čp. 126 48 236 Kč s DPH

3. Nátěr vodojemu 157 300 Kč s DPH

4. Frekvenční měnič na nautilu (ten umožní stabilní dodávky vody během odstavení vodojemu
při provádění nátěru) 108 839 Kč s DPH

5. Výměna úseku vodovodu v místě budoucího nového chodníku v Solnické ulici (12m) 58 420 Kč s DPH

Celkem tedy letos budeme investovat cca. 1 211 899 Kč do vodá-
renské infrastruktury v obecním majetku. Navážeme na loňskou 
výměnu vodovodu na Habeši.
Výměna zbývajících úseků vodovodu (644 m) v dalších letech 

bude stát přibližně 2 600 000 Kč. Na nový vrt se nám snad 
podaří získat dotaci, tzn., že by se fi nální cena měla vejít do 
1 000 000 Kč. O dalších přípravách vás budeme informovat.

Jakub Šimerda
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Odbahnění příkopu v Lipinách
 V roce 2019 pokračovala údržba odvodňovacích příkopů v Lipi-
nách, tentokrát v ulici u Horáků, kde vedou dvě kanalizační větve. 
Zaústění trubky z ulice již bylo pod úrovní nánosu. Realizaci za-
jistila fi rma pana Hojného. Nejsem sice zastáncem přílišného od-
vodňování, ale v případě, kdy hrozí podmáčení nemovitostí nebo 
komunikací, nelze konat jinak, než zajistit funkčnost odvodnění, 
které bylo historicky právě pro tyto účely vytvořeno. Důležité je 
odvedenou vodu z míst, kde ji nechceme, zadržet v místě, které 
je pro to vhodné, třeba formou vybudování tůní, malých retenčních 
nádrží nebo rybníků. 
Přesně takový systém máme historicky od Lhoty až po vyústění 
z Velkého Nadýmače. Dešťová voda jde kanalizací nejprve do re-
tenčních nádrží, poté skončí v rybníku Bába, kam jsou zaústěny 
i další meliorační příkopy a odtoky dešťové vody. Voda dále po-
kračuje do Malého a Velkého Nadýmače. Poslední dva jmenované 
rybníky jsou, bohužel, plné nánosu a neplní svoji funkci tak, jak 
by měly. Pod vyústěním z Velkého Nadýmače bude v budoucnu 
umístěna čistírna odpadních vod. Ta odvede část vody, která v tuto 
chvíli proteče obcí, mimo stávající systém. Jsou na místě obavy, 
jak se to projeví na stavu vodního sloupce v rybnících v případě 
suchých období. Navíc čistírna odpadních vod nevypouští stopro-
centně čistou vodu, jak by se mohlo zdát. Vypuštěnou přečištěnou 
vodu je stejně nutné ředit neznečištěnou vodou z protékajícího po-
toku. Z tohoto důvodu bude pravděpodobně nutné zajistit nějakou 
formu retence vody, např. revitalizací vodního toku, či nějakou 
menší přírodní nádrží i poblíž budoucí čistírny.

Jakub Šimerda

Podzimní výsadba zeleně
 Jak bylo avizováno, během podzimu 
se uskutečnila poměrně rozsáhla výsadba 
nových stromů. Nejprve jsme společně 
s obecními zaměstnanci provedli výsad-
bu u nádraží a následně v okolí obecní-
ho úřadu. Dne 30. listopadu vznikla nová 
stromová alej za Habeší k obecnímu lesu. 
Velké díky patří mysliveckému sdružení 
a dalším dobrovolníkům za pomoc. Byla 
to dřina. Jámy se kopaly ručně a k ulože-
ní kůlů jako opory se naštěstí používaly 
lesnické vrtáky. Sazenice jsou chráně-
ny oplocením proti jarnímu vytloukání 
od srnců, případně proti okusu. Doufejme, 
že nám bude přát počasí a stromy zvlád-
neme uzalévat. Na podzim se tedy celkem 
vysadilo 155 stromů.
Pokud získáme dotaci, o kterou má obec 
požádáno, budeme na jaře pokračovat vý-
sadbou ovocných stromů v obci. Byl bych 
rád, kdyby se podařilo připravit projekt 
i na podzim 2020. Velmi žádoucí by bylo, 
kdyby se s majiteli podařilo domluvit re-
vitalizaci rozpadající se topolové aleje 
tzv. „Hlubočice“, která tvoří významný 
krajinný prvek našeho katastru. Většinu 
mrtvých nepůvodních kanadských topo-
lů by bylo třeba vykácet, ponechat jenom 
některá torza plná ptačích dutin pro jejich 
hnízdění. Tím uvolnit místo pro cenné 
náletové dřeviny, které v jejich stínu již 
nyní rostou a prázdná místa osázet nový-
mi stromy.

Jakub Šimerda
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Turnaj ve stolním tenisu
 V listopadu obec uspořádala historicky první turnaj ve stol-
ním tenise. Ten se konal ve společenském sále obecního hostince. 
Soutěžící byli rozděleni do třech kategorií – děti, ženy, muži. 
Těch bylo k velkému překvapení téměř 50. Hrálo se na 4 stolech. 
Dva máme vlastní, dva jsme si půjčili z Ledec. Jak můžete vi-
dět na fotografi ích, měli jsme k dispozici i stolky s počítačkami 
a zábrany. Ty jsme si půjčili z Voděrad z místní školy. Za zajiš-
tění těchto pomůcek patří velké díky Romanu Kovaříčkovi ze 
Solnické ulice. Bez něj by se turnaj nekonal, protože jeho prak-
tické zkušenosti z pořádání podobných sportovních akcí a zna-

lostí z přípravy herního systému byly neocenitelné. S přípravou 
a průběhem akce pomohlo také několik zastupitelů, kterým také 
děkuji. 
Soutěžících bylo mnoho. Proto jsme některé věci museli malin-
ko zjednodušit, aby se za stanovený herní čas 5 hodin všechno 
stihlo. Vše dopadlo dobře, děti i dospělí se hrou očividně bavili. 
Po vyhlášení vítězů, kterým ještě jednou gratuluji, se nám po-
řadatelům dostalo poděkování od mnohých soutěžících, což nás 
velmi potěšilo. Samozřejmě nechyběly otázky na další turnaj. 
A ten také bude a to 14. března 2020. Pro tentokrát jsme se roz-
hodli tomu věnovat celý den. Dopolední část bude patřit dětem 
a odpolední kategoriím žen a můžu. Maximální počet soutěžících 
by se měl vejít do 50 lidí, a proto neváhejte s registrací, jakmile 
ji spustíme. 
Sportu zdar!

Jakub Šimerda

Obec Bolehoš  po ádáObec Bolehoš  po ádá

PINGPING –– PONGOVÝ PONGOVÝ 

TURNAJTURNAJ

BolehošBolehoš  (sál obecního hostince)(sál obecního hostince)

14.14.    3.3.        20202020

Registrace nutná  p edem do 11.b ezna 2020
na tel.: 734 611 442, e-mailu: starosta@bolehost.cz, www.obecbolehost.cz

4 hrací stoly | turnaj bude rozd len na dopolední ást – d ti, 
a odpolední ást – dosp lí | startovné dosp lí 50 K  | 

d ti zdarma | ob erstvení zajišt no
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Rozsvícení zvoničky
 Rozsvícení zvoničky v roce 2019 
vyšlo na pěkné datum 1. prosince. 
Oproti předchozímu roku nám přá-
lo počasí. Nefoukalo ani nepršelo, 
teplota neklesla pod bod mrazu. Pro 
vytvoření té správné atmosféry už 
chyběl pouze sníh. Díky příznivým 
podmínkám byla účast velmi hoj-
ná, však také oblíbené svařené víno 
moc dlouho nevydrželo. Po krát-
kém zahájení starostou obce došlo 
k rozsvícení zvoničky a vánočního 
stromku. Poté začala hrát kapela 
na dechové nástroje. Brzy zavoně-
ly klobásy, k dostání byl také čaj 
na zahřátí a tradiční linecké cukro-
ví. Atmosféra byla příjemná. Bylo 
vidět, že se všichni dobře baví. Vel-
mi mě těšilo vidět při této příleži-
tosti tolik obyvatel na jednom místě, 
ať už z řad starousedlíků nebo no-
vých občanů. Děkuji všem pořada-
telům za přípravy. 

Jakub Šimerda

Výročí 17. listopadu
 Dne 17. listopadu 2019 tomu bylo 30 let od započetí sameto-
vé revoluce, která vyústila ve změnu státního režimu a v koneč-
ném důsledku také v rozdělení Československa na dva suveréní 
státy. Ne nadarmo je tento den v kalendáři označen jako státní 
svátek. Je třeba si tuto událost připomínat a cenit si toho, jaké 
přínosy to má pro naši společnost. Připomínejme to zejména mla-
dé generaci, která se o minulém režimu může poučit již jenom 
zprostředkovaně z vyprávění rodičů, z hodin dějepisu, či z médií. 
Samozřejmě, že ani v dnešní době není všechno ideální, pořád 
máme jako společnost na čem pracovat a vyvíjet se. 

My Bolehošťáci, Lhoťáci a Lipiňáci máme také na čem pracovat. 
Je třeba mezi sebou komunikovat a porozumět si, ať už jsou naše 
zájmy jakékoli. Měli bychom zapojovat do místního dění nové 
obyvatele, či naslouchat starší generaci, která bývá v dnešní spo-
lečnosti někdy opomíjena. Připravme co nejlepší podmínky pro 
ty nejmladší, pro ty, kteří to tu po nás jednou převezmou. Buďme 
otevření novým věcem a snažme se být pro sebe i pro své okolí 
těmi nejlepšími.
Symbolicky jsme vysadili dvě lípy ve Lhotě a u zvoničky.

Jakub Šimerda
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Předvánoční setkání seniorů
 Předvánoční čas jsme si i letos zpříjemnili přátelským po-
sezením seniorů z Bolehoště, Očelic a Ledec. Toto v pořadí již 
18. setkání je vždy příležitostí, abychom se mohli alespoň 
na chvíli zastavit a strávit čas v příjemném prostředí. Sál obec-
ního hostince byl zaplněn, a tak dědečkové i babičky mohli vidět 
svá vnoučata při vystoupení školky a školy z Bolehoště. K po-
slechu a k tanci hrála hudební skupina Combi z Rychnova nad 
Kněžnou. O zábavu se postaral kouzelník Mr. Karlo se svou part-
nerkou. Občerstvení a společnou večeři zajistil nový provozo-
vatel hostince pan Šnajdr. Hosté se dobře bavili, čas utíkal jako 
voda a blížil se konec setkání. Zazněly poslední písničky na přá-
ní a rozešli jsme se do svých domovů. 

Zdeňka Andržová
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Tříkrálová sbírka
 V sobotu 4.1.2020 se uskutečnila v naší obci Tříkrálová sbír-
ka. Dobročinnou charitativní akci pořádá Charita ČR od roku 
2001 a je to největší charitativní sbírka v republice.
Výtěžek sbírky pomáhá nemocným, handicapovaným, seniorům, 
rodinám s dětmi v tísni a dalším potřebným především v regionu, 
kde se sbírka koná.
V Lipinách se této akce již druhý rok zhostily místní děti. Če-
kalo je spoustu nachozených kroků, chladné počasí, někdy i od-
mítnutí, ale především pěkný pocit, že udělaly něco pro dobrou 
věc a zažily něco nového. Místní lidé byli velmi milí a vstřícní 
a dětem navíc darovali sladkosti, aby jim putování zpříjemnili. 
Děkujeme. 

 Nela a Aneta P., Inna M., Tereza a Nikola H.
Koubová R.

Společenská kronika

SVÁ Ž IVOTNÍ  JUB ILEA OSLAV IL I

Oslavencům přejeme pevné zdraví a dostatek životního elánu a optimismu. 

* S ohledem na podmínky sdělování osobních údajů uvádíme pouze ty občany, od kterých máme souhlas se zveřejněním, kteří obdrželi blahopřání od obce nebo již došlo ke zveřejnění v obecním rozhlase.

Hrochová Jaroslava 70 let Wernerová Bohuslava 70 let
Kubec Jaroslav 75 let Cvejnová Jana 70 let
Sarvaš Ján 80 let Učíková Marie 80 let
Nováková Jaroslava 82 let Šimerda Jan 81 let
Hanzalová Jana 92 let Kašparová Bohumila 89 let

 DĚNÍ VE ŠKOLE
Zdravá 5
 Výukový program seznámil děti zábavnou a interaktivní 
formou se zásadami zdravého životního stylu včetně zdravého 
stravování. K tomu využíval názorné pomůcky jako je výživový 
talíř, pitný režim, puzzle, kvíz otázek, základy správného náku-
pu, důležitost výživy pro lidské tělo a přípravu zdravé svačinky. 
Po splnění skupinových úkolů děti získaly malé odměny, z kte-
rých měly velikou radost.

A když se budeme držet pravidel Zdravé pětky v našem jídel-
níčku, což je pravidelné jídlo, pití a dostatek ovoce i zeleniny, 
budeme se cítit mnohem lépe a budeme mít tak dostatek energie 
na samé jedničky v žákovské knížce! 

Mgr. Radka Pavlínková, uč.
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Toníkův hudební vláček
 V pátek 18. října přijel za dětmi pan varhaník Martin Kubát 
z Litomyšle. Ve svém nápaditém programu Toníkův hudební vlá-
ček seznámil děti se životem a dílem Antonína Dvořáka. Zábav-
nou a hravou formou si děti zakoncertovaly a seznámily se s jeho 
skladbami: Humoreska, árie Ježibaby z Rusalky, Slovanské tan-
ce, Z Nového světa a Largo.
Celý program doprovázela písnička Jede, jede vláček,… 

byla o české krajině, co děti vidí z okna, kam s Toníkem míří. 
Kristýna se stala na chvíli ježibabou z Rusalky a David kormi-
delníkem lodi při plavbě do Nového světa. Koncerty pana Ku-
báta jsou vždy moc pěkné a poučné, děti si tak nové informace 
lehce zapamatují.

Mgr. Hana Boukalová

Hasík mezi námi
 Víte, kdo je Hasík? Hasík je dráček, který je přítelem všech 
lidí, ale nejraděj má nás děti. Chce, aby se všechny děti na celém 
světě dozvěděly o tom, že oheň může být pro ně velmi nebezpeč-
ný, a že to není žádná hračka pro děti. Přeje si, aby vám učitelé 
a hasiči povídali něco o tom, jak se správně chovat při požáru 
a také o tom, jak se před požárem co nejlépe chránit, aby se vám 
nic zlého nestalo. 

K nám do školy ho přivezli hasiči z Rychnova nad Kněžnou. 
Dozvěděli jsme se mnoho důležitých informací, např. jak vypa-
dá hasič, jakou má výstroj, výzbroj a že musíme jeho pokyny 
poslouchat. Nyní už víme, že máme respektovat oheň a také, 
že oheň dětem do rukou nepatří. Připomněli jsme si, jak bez pro-
blémů přivolat telefonicky pomoc hasičů, policie nebo zdravotní 
záchranné služby. Někteří z nás už něco věděli a mile pány hasiče 
překvapili. Celý program jsme ukončili prohlídkou hasičského 
vozu. 
A protože opakování je matka moudrosti, už nyní se těšíme 
na další setkání.

  Mgr. Denisa Školníková
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Hvězdárna a planetárium Hradec Králové
 První listopadový den jsme v rámci exkurze do Hvězdárny 
a planetária v Hradci Králové zhlédli výukový pořad “Sluneč-
ní soustavou“, který se promítal pod hvězdnou oblohou v sále 
digitária. V tomto pořadu jsme se vydali na dobrodružnou ces-
tu Sluneční soustavou. Dozvěděli jsme se, kde se vzalo Slun-
ce a všechny planety. Spatřili jsme nejzajímavější zákoutí naší 
sluneční soustavy, odhalili některá planetární „nej“. Vesmírnou 
cestu jsme zahájili na naší planetě Zemi a prohlédli jsme si noční 
oblohu všech ročních období. Všichni jsme byli z vesmírné cesty 
nadšeni, hvězdné nebe v digitáriu nás přímo uchvátilo. Celým 
pořadem jsme si stále ověřovali své znalosti z oblasti astronomie 
odpověďmi na otázky, které nám kladl náš profesionální průvod-
ce. Jeho výklad byl výborný, skvěle nám vše dokázal vysvětlit 
a předvést.

Mgr. Denisa Školníková

Čertova nevěsta
 V úterý 19. 11. přijela do naší ZŠ a MŠ divadelní agentura 
"Zora Ulbertová" s pohádkou "Čertova nevěsta".
Klasická pohádka byla zpracována do jednoduché formy dob-
ře pochopitelné i nejmenším dětem. Veselý loutkový příběh 
se odehrává na české vesnici, kde tři milé dívky odloudí darebný 
čert. Sestry se brání jeho podlým myšlenkám na sňatek s jednou 

z nich. Na pomoc jim přijde i čertova pomocnice, černá bába.
Program byl doprovázen poklidnou atmosférou, byl velmi milý 
a proveden vařečkovými loutkami. Pohádkou se prolínaly melo-
dické písničky, ústřední se stala " Roste máček na koláček", kte-
rou se postupným opakováním děti naučily i s pohybem a hrou 
na tělo.

Mgr. Hana Boukalová

Tonda obal
 Tonda obal
Jak to vypadá v okolí našich domovů, když netřídíme a nebo 
třídíme odpad, jsme se ve čtvrtek 14. listopadu 2019 dozvěděli 
od lektora společnosti EKO-KOM v rámci přednášky „Tonda 
obal na cestách“. 
Během environmentálního programu se žáci dověděli mnoho za-
jímavých informací o tom, proč a jakým způsobem se odpady 
třídí a co se z tříděných odpadů vyrábí. Součástí byla také hra, 
kdy si žáci prakticky vyzkoušeli třídění odpadů v praxi. Nakonec 
si všichni odnesli mnoho nových informací a hezké odměny, kte-
ré jim pomohou s budoucí výukou např. v matematice, prvouce 
nebo přírodovědě.
Tento program byl připravený ve spolupráci Ministerstva život-
ního prostředí, Ministerstva průmyslu a obchodu a Pedagogickou 
fakultou UK Praha.

Mgr. Radka Pavlínková
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SBOR DORBOVOLNÝCH HASIČŮ
O činnosti sboru
 Vážení spoluobčané,
s novým číslem zpravodaje Vám přinášíme pravidelné novinky 
o činnosti našeho hasičského sboru.
Během podzimu jsme provedli zazimování veškeré hasičské 
techniky. Dne 7. prosince se konala již tradiční mikulášská 
nadílka v Obecním hostinci Bolehošť. Nadílka byla zpestřena 
o vystoupení dětí a žáků ZŠ a MŠ Bolehošť, kteří si pro pří-
tomné hosty připravili představení s názvem „Módní přehlídka“. 
Za přípravu děkujeme učitelkám MŠ, paní ředitelce Mgr. Bou-
kalové a Mgr. Denise Školníkové. Za hojné účasti rodičů s dět-
mi navštívili zdejší sál čerti s Mikulášem a anděly, kteří dětem 
rozdali drobné sladkosti. Během odpoledne se pak konaly hry 
pro děti. 

Betlémský příběh na Potštejně
 Předvánoční atmosféru jsme si vyjeli načerpat na zámek Pot-
štejn, kde jsme se zúčastnili dobrodružné výpravy s andělem 
Arielem do Betléma. Doprovázeli jsme holčičku Barunku, která 
se chtěla stejně jako my dozvědět, jak to vlastně tehdy bylo. Pu-
tovali jsme přes smrkový les, v horách jsme se potkali s pastýřem 
oveček. Po návštěvě Nazaretu jsme se seznámili  i s  třemi mudr-
ci  a ti nás přímo dovedli do Betléma k Ježíškovi.
Vánoční příběh byl u konce a my jsme vše šli oslavit do zámecké 
cukrárny výborným čajem a napečenými perníčky. Zároveň jsme 
si uvědomili, že Vánoce nejsou jen o velkém množství dárků, 
stresu a vánočním úklidu, ale o lásce k bližnímu, pocitu radosti 
a ...

Mgr. Radka Pavlínková
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HASI SKÝ
Sbor dobrovolných hasi  Bolehoš  Vás zve na tradi ní

PLEShraje skupina

STAN K MUSIC

pátek 28.  února 2020 od 20.00 hodin

Obecní hostinec
BolehošDD TTSSKKÝÝ KKAARRNNEEVVAALL

sobota 29. února 2020 od 14.00 hodin ISO - 9001

• sout ž  a zábava pro d ti • tombola • spousta krásných cen pro masky •

Začátkem roku 2020, konkrétně 11. ledna, připravujeme také vý-
roční valnou hromadu, která se uskuteční za účasti hostů z okol-
ních hasičských sborů. Rádi bychom Vás také touto formou 
pozvali na náš tradiční již 124. hasičský ples, který se uskuteč-
ní dne 28. 2. 2020 v sále Obecního hostince Bolehošť od 20.00 
a opět ho doprovodí hudbou a zpěvem skupina STANĚK MU-
SIC. Následující den 29. února od 14.00 hod. se koná maškarní 
dětský karneval se spoustou her a soutěží o nejhezčí masku. Jste 
srdečně zváni.
Závěrem bych Vám rád za celý hasičský sbor popřál všechno 
nejlepší do Nového roku, především mnoho zdraví a úspěchů 
v soukromém i pracovním životě. 

Za SDH Bolehošť kulturní referent Vojtěch Drašnar
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 SOKOL LIPINY
Činnost Sokola Lipiny od října 2019
 Začátkem podzimu jsme se věnovali další části rekonstrukce 
sociálních zařízení. Pustili jsme se do druhé etapy, a to rekon-
strukcí dámských toalet a přilehlé vstupní chodby. Sešli jsme 
se v neděli 6. října po obědě a pustili jsme se do bourání. Kom-
pletně jsme vytloukli veškerou dlažbu a obklady, odstranili kom-
pletně omítky i stará dveřní futra, vodovodní potrubí a částečně 
i odpady. Práce šla od ruky a navečer bylo vše hotové a připrave-
né pro další práce. Zhotovili jsme nové vodovodní potrubí a část 
odpadů. Poté už jsme nechali práci odborníkovi, panu Novákovi 
z Opočna, který zhotovil nové omítky a zazdil nová dveřní futra. 
Dále provedl novou pokládku obkladů a dlažby. Po zednických 
pracích jsme opět nastoupili my a toalety osadili novou sanitár-
ní technikou, novými bateriemi, kohoutky, vypínači, zásuvkami 
a dalším příslušenstvím. Hotový výsledek stojí za to! Rekon-
strukci jsme ukončili 24. října. Doufáme, že nám nové sociální 
zařízení bude dlouho sloužit. 
 V pondělí 28. října, ve státní svátek, jsme s dětmi během dopo-
ledne vysadili nové mladé ovocné stromky v ovocné aleji z Lipin 
do Bolehoště. Staré stromky byly poškozeny převážně od zvěře 

a bylo nutno je vyměnit za nové. Vysadili jsme osm nových strom-
ků, a to švestky, třešně a višně. Na odpoledne připravili členové 
Sokola Lipiny pro naše děti sváteční dlabání dýní. Sešlo se hodně 
dětí a jejich kreativita neznala meze. Hotové výtvory z dýní stály 

za pokoukání. Během odpoledne jsme ještě podél cesty u hřiště 
vykopali sedm nových jam pro nové stromky. A asi se ptáte pro 
jaké? No když jsme v Lipinách, tak samozřejmě pro lípy. Po je-
jich zasazení vyrobil Venda Touc ochranné plůtky ze dřeva proti 
zvěři. K této výsadbě se váže také jedna smutná událost. Museli 
jsme pokácet jednu lípu, která byla vysazena před několika lety 
a stála u dětské prolézačky. Její kmen byl napaden nějakou hou-
bou a byl ve velmi špatném stavu, a proto by během pár let strom 
uschl. Místo něj jsme o kousek vedle vysadili novou lípu.
 V sobotu 16. listopadu jsme si udělali brigádu a připravili dříví 
na zimní topení v klubovně. Naštípali jsme několik metrů kubic-
kých dřeva a narovnali ho na verandu, aby dobře doschlo a bylo 
blízko ke krbovým kamnům.
 Na první adventní neděli, která vyšla na 1. prosince, jsme se 
domluvili, že uděláme výzdobu našeho smrku na návsi v Lipi-
nách, abychom si zpříjemnili vánoční čas. Ve 12 hodin se sešlo 
30 spoluobčanů, včetně dětí u stromečku, kam jsme navezli stoly, 
lavičky, gril a plynový hořák a udělali si příjemné posezení. Jed-
li jsme u toho výbornou nudlovou polévku, ugrilovali si skvělé 
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steaky s oblohou a pili svařené víno. Samozřejmě nemohlo chy-
bět vynikající cukroví. Po chutném občerstvení jsme vyzbrojeni 
žebříky vyzdobili stromeček. Natáhli jsme téměř 60 metrů světel-
ného řetězu a doplnili ho několika okrasnými vánočními dárky. 
Po ozdobení stromečku jsme se přesunuli do Bolehoště ke zvo-
ničce na její adventní rozsvícení. Zároveň jsme pro přítomné hos-
ty měli nachystané občerstvení v podobě grilovaných klobás.
 Také se nesmím zapomenout zmínit o družstvu kuželkářů, kte-
ří mají za sebou podzimní část ligy neregistrovaných v Rychnově 
nad Kněžnou. Po pěti zápasech mají na kontě tři vítězství a dvě 
prohry a po těchto výkonech jim patří ve čtvrté lize krásné tře-
tí místo s průměrem 988,4 shozených kuželek na zápas, což je 
ve čtvrté lize nejvíc. Zároveň musím poděkovat fanouškům, kteří 
jezdí tým kuželkářů pravidelně podporovat na každý zápas a fan-
děním je ženou k lepším výsledkům. A aby těch kuželek nebylo 
málo, tak musím zmínit turnaj, který se konal od 26. do 30. pro-
since na kuželně v Rychnově nad Kněžnou a byl to první ročník 
memoriálu Míry Frydrycha. Míra byl prvním předsedou TJ Start 
RK, který stál v čele tohoto oddílu dlouhých třicet let a zasloužil 
se o rozvoj kuželkářského sportu. Na jeho počest jsme se v počtu 
třech hráčů, 29. prosince, tohoto turnaje zúčastnili. Zde nešlo ani 
o výsledky, ale o krásnou vzpomínku na něj, protože mnoho z nás 
ho znalo jako skvělého člověka.
 Na pondělí 30. prosince jsme vymysleli výlet nejen pro děti, 
ale i pro dospělé, a to prohlídku zvěře v opočenské oboře, více 
v dalším příspěvku.    
 Poslední akce, která se konala na hřišti Pod lípou, byla oslava 
silvestra. Sešli jsme se zde v počtu asi pětatřiceti oslavenců včet-
ně dětí a oslavili jsme poslední hodiny minulého roku a příchod 
roku nového. A tak bych rád i Vám všem spoluobčanům, jménem 
Sokola Lipiny, popřál hodně zdraví a štěstí do Nového roku 2020.

Petr Prause
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CO JE EUROKLÍČ A KDE SE POUŽÍVÁ
Euroklíč je speciálně upravený univerzální klíč, který je určen 
osobám se zdravotním postižením a rodičům dětí do tří let, a to 
k otevření veřejně přístupných sociálních zařízení (WC), výta-
hů, schodišťových plošin a podobných zařízení. K tomu, aby se 
Euroklíčem dala tato zařízení otevřít, musejí být osazena speci-
álním zámkovým systémem. Výhodou Euroklíče je, že si s ním 
lidé se zdravotním postižením mohou tato zařízení odemknout 
sami a nemusejí žádat o klíč obsluhu.
KDO MŮŽE ZÍSKAT ZDARMA EUROKLÍČ
Euroklíč může zdarma získat každý držitel průkazu TP, ZTP 
a ZTP/P, diabetik, stomik, onkologický pacient, člověk trpící 
roztroušenou sklerózou, Parkinsonovou chorobou, nespecifi c-
kými střevními záněty (Crohnovou chorobou a ulcerózní koliti-
dou), močovými dysfunkcemi, diabetem a rodiče dětí do tří let. 
Je nutné předložit občanský průkaz a průkaz TP, ZTP či ZTP/P. 
U těch, kteří nejsou držiteli průkazů, bude do „Evidenční karty 
Euroklíče“ napsáno, že patří do některé cílové skupiny.
 KDE MŮŽETE EUROKLÍČ ZÍSKAT 
Centrálním distribučním místem Euroklíčů pro Královéhradec-
ký kraj je Centrum pro integraci osob se zdravotním postižením 
Královéhradeckého kraje, o.p.s. 
Od 4.11.2019 na MěÚ Týniště nad Orlicí, správním odboru, Mí-
rové náměstí 90.
Kontaktní osoba: 
Mgr. Bohuslav Matys, sociální pracovník, 
tel.: 494 337 303 720 962 640

EuroKlíč v Týništi nad Orlicí

KDE LZE EUROKLÍČ POUŽÍT
Na benzínových pumpách, na úřadech, ve školách, ve sportov-
ních, kulturních, zdravotnických zařízeních, v obchodních cen-
trech, v ubytovacích zařízeních a na mnoha dalších místech. 
Euroklíč je možné využít nejen v ČR, ale hlavně při cestách 
ve státech EU, kde je možnost jejich využití podstatně vyšší.
Aktuální seznam míst, kde lze Euroklíč v České republice použít, 
naleznete na internetových stránkách www.euroklic.cz 
Zařízení, ve kterých lze Euroklíč použít, jsou obvykle označena 
samolepkami, každé takové místo je označeno pamětní deskou. 

Mgr. Bohuslav Matys, sociální pracovník, správní 
odbor, MěÚ Týniště nad Orlicí 

Krásně strávený den vánočních prázdnin výletem za zvěří
 V pondělí 30. prosince 2019 jsme uspořádali výlet do nedale-
ké opočenské obory.
Před půl devátou jsme se sešli u brány do obory na Malé Zá-
hornici, kde nás přivítal pan hajný Láďa Jirků a nabídnul nám, 
že si můžeme prohlédnout a nakrmit tvrdým pečivem chovaná di-
voká prasata, která chovají v přímé blízkosti hájenky. Poté jsme 
se naskládali na vlek s připravenými lavičkami a byli připraveni 
vyrazit. Pan hajný si nabral krmení, poučil nás o chování a do-
dal poutavý a obsáhlý výklad o oboře a zvěři, která se v ní cho-
vá. Například, že první zmínky o oboře se datují do roku 1590, 
že obora má výměru přes 240 hektarů a chová se zde mufl on 
obecný, daněk skvrnitý a jelen sika Dybowského. 
 Čekaly nás celkem 4 zástavky, kde se zvěř přikrmovala. Za-

stavili jsme na cestě, pan hajný šel nasypat zvěři krmení, a pak už 
jsme se jen kochali, jak si zvěř pochutnává. Na všech zastávkách 
toho bylo spoustu k vidění. Nejvíce však bylo vidět mufl onů. 
Sešlo se nás 11 dospělých a 8 dětí, celkem tedy 19 nadšenců 
udělat něco navíc, než jen sedět v pohodlí domova. Všichni byli 
z domova řádně vybaveni termoskou s čajem a vánočním cukro-
vím. Po poslední zastávce se s námi pan hajný rozloučil a my se 
šli projít do  zámeckého parku, samozřejmě po vyznačených ces-
tách, kde se nám naskytl výjimečný a nádherný pohled na opo-
čenský zámek. Na závěr tohoto výletu jsme si opekli špekáčky 
a uvědomili si, jak je krásně v přírodě mezi tolika krásnými zví-
řaty, tím spíš když u toho uděláme i něco málo pro naše zdraví. 

Připravil Marek Prause

 OSTATNÍ
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Co je to Seniorská obálka neboli I.C.E. KARTA? 
I.C.E. neboli „In Case of Emergency„ je karta pro případ naléha-
vé pomoci, která umí pomáhat v krizových situacích a je určená 
pro seniory. 
Případů, kdy osamělého seniora mohou postihnout náhlé zdra-
votní potíže a musí volat záchrannou pomoc, přibývá stejně jako 
výjezdů hasičů nebo policie. V takových situacích je člověk často 
rozrušený, nesoustředěný, dezorientovaný a nedokáže odpovídat 
na položené otázky. Velkým ulehčením pro přivolanou pomoc 
je v této situaci dobře vyplněná I.C.E. KARTA umístěná na vidi-
telném místě v domácnosti. 
Kartu je třeba vyplnit nejlépe s někým blízkým či rodinou. Vy-
plňují se údaje týkající se nemocí, se kterými se dotyčný léčí 
a léků, které užívá. Dále je vhodné uvést jméno praktického léka-
ře, ale především údaje týkající se blízkých osob, kterým je nut-
no podat zprávu o vzniklé situaci. Aby karta fungovala, je velmi 
důležité ji průběžně aktualizovat, například při změně předepsa-
ných léků. Vyplněnou kartu pak umístit na viditelné místo. Jedná 
se konkrétně o dvě přístupná místa - na lednici třeba magnetkou 
nebo do průhledné folie na vnitřní stranu vchodových dveří. 
Po dohodě se všemi složkami IZS (integrovaný záchranný sys-
tém) je důležité, aby údaje na kartě nebyly zastaralé a aby byla 
karta vidět. 
Seniorská obálka se bude distribuovat zdarma, prostřednictvím 
sociálního pracovníka Městského úřadu v Týništi nad Orlicí 
(správní odbor v přízemí MěÚ) a pečovatelské služby do domác-
ností či domu s pečovatelskou službou od 2. prosince 2019. Soci-
ální pracovník Vám poskytne i potřebné informace k I.C.E. kartě 
a v případě zájmu i nabídne pomoc s jejím vyplněním.
Cílem sociální politiky je, aby byli naši senioři co nejdéle 
soběstační a žili doma ve svém přirozeném prostředí. Tento pro-
jekt by měl tomuto cíli napomoci. 

Projekt Seniorská obálka v Týništi nad Orlicí

Zároveň bychom rádi poděkovali fi rmě ŠKODA AUTO a.s. za je-
jich fi nanční dar Městu Týniště nad Orlicí ve výši 23 728 Kč 
na zakoupení 500 plastových obálek, samolepek a klipů s mag-
nety, do kterých se seniorské obálky vkládají.

Mgr. Bohuslav Matys, sociální pracovník, správní odbor, 
MěÚ Týniště nad Orlicí

ZMEŠKALI JSTE N KDY D LEŽITÉ INFORMACE?
Nechejte si zasílat aktuality, oznámení a jiná upozorn ní SMS
zprávami, e-maily, p es Facebook, nebo aplikací pro chytré telefony.

Kulturní událos  , výstražná upozorn ní, odstávky vody, el. a jiné ...

Hlášenírozhl@su.cz

Nebo napište na e-mail ou@bolehost.cz
p ípadn  se p ihlaste osobn  na obecním ú ad .

je to snadné 
a zcela 

ZDARMA

SMS zprávy

CHAT

E-maily

Aplikace
pro telefony

WWW stránky

Sociální 
sít

www.obecbolehost.hlasenirozhlasu.cz
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V rodišti zakladatele Františka Jane ka

Výstava historických
motocykl  a automobil

5.Sraz p átel
zna ky JAWA

13.6. 2020

Ledce (u HK)  

areál koupal išt

smida.honza@gmail.com
604 104 276, 603 276 156

Více info na:
www.knnledce.cz
    KNNLEDCE

OBEC 
L E D C E

Obecní knihovna Bolehošť

Provozní doba:
každé pondělí
od 15:00 do 17:00 hodin

Naše knihovna se nachází 
v budově obecního úřadu 
v 1. nadpodlaží.



25. leden 18. Spole enský ples obcí spole enský sál obec. hostince

28. únor 124. Hasi ský ples spole enský sál obec. hostince

29. únor D tský maškarní karneval spole enský sál obec. hostince

7. b ezen Oslava MDŽ klubovna SK Lipiny

14. b ezen Turnaj ve stolním tenise spole enský sál obec. hostince

21. b ezen Divadelní jaro – Ducha ina spole enský sál obec. hostince

28. b ezen Koncert – Vladimír Walda Nerušil spole enský sál obec. hostince

3. duben Putování za divadlem – Tan írna zájezd do Prahy

9. duben Zelený tvrtek klubovna SK Lipiny

18. duben Vítání ob ánk  spole . místnost obec. hostince

30. duben Pálení arod jnic h išt  SK Lipiny

6. erven D tský den h išt  SK Lipiny

erven Turnaj v nohejbale h išt  p ed obecním ú adem

15. srpen 10. Gulášové slavnosti h išt  p ed obecním ú adem

29. srpen Turnaj v plážovém volejbale h išt  SK Lipiny

19. zá í Koncert – H. Ml och – cover K. Gott spole enský sál obec. hostince

26. zá í Svatováclavské pivo klubovna SK Lipiny

10. íjen Hubertova jízda h išt  SK Lipiny

28. íjen Dlabání dýní klubovna SK Lipiny

íjen/listopad Bolehoš ský divadelní podzim spole enský sál obec. hostince

listopad Turnaj ve stolním tenise spole enský sál obec. hostince

29. listopad První adventní ned le - adventní rozsvícení zvoni ka

5. prosinec Mikulášská besídka spole enský sál obec. hostince

12. prosinec 19. P edváno ní setkání senior  spole enský sál obec. hostince

SPOLE ENSKÝ KALENDÁ
OBCE BOLEHOŠ  – 2020

Po adatelé si vyhrazují právo na zm nu termín .
Podrobn jší informace k jednotlivým akcím najdete na informa ních deskách a stránkách obce.

www.obecbolehost.cz


